
Van de voorzit-
ter
Beste vrienden: 
   
Afgelopen periode heb-
ben wij twee bijzondere 
Federatie activiteiten 
mogen beleven. 
Allereerst onze Fe-
deratie dag te 
Zwijndrecht: een 
zeer geslaagde en 

gezellige bijeen-
komst. 
Enige dagen later onze Algemene Vergadering 
met een redelijke opkomst waarin afscheid 
werd genomen van onze penningmeester Ger-
rit Volkers, die een viertal jaren onze pennin-
gen heeft beheerd. Wij zijn hem veel dank 
verschuldigd. Klik voor een kort verslag hier! 
Positief  was het te merken dat de Federatie leeft 
en de clubs konden instemmen met een geringe 
verhoging van het lidmaatschapsgeld. Daarnaast 
was het goed te constateren dat vier personen zich 
bereid verklaarden zich beschikbaar te stellen voor 
de toekomstvisie commissie. Deze commissie gaat 
zich buigen over de vraag: “Wat verlangen leden 
van de Federatie nu en later.” Het plan is eind 
volgend jaar met diverse ideeën en aanbevelingen 
te komen. Kortom het was een boeiende periode. 

Met groet, 
Henk Jan Schipperheijn, voorzitter bestuur Federa-
tie Clubs van Past Rotarians in Nederland. 

Algemene Vergadering 2024
Op vrijdagmiddag 4 oktober 2024 vond in Nijkerk 
de Algemene Vergadering ‘Nieuwe Stijl’ plaats. 
“Nieuwe Stijl” omdat niet alleen het ‘huishoudelijk 
gedeelte’ besproken werd maar omdat het Federa-

tiebestuur ervoor had gekozen ook een inhoudelijk 
thema met de leden te bespreken. Vijftien clubs 
hadden vertegenwoordigers naar Nijkerk afgevaar-
digd en voorzitter Henk Jan Schipperheijn verwel-
komde ongeveer 25 leden en startte met enkele me-
dedelingen.  

Mededelingen vanuit het Federatie be-
stuur

De contacten met Rotary in Nederland zijn ver-
stevigd en is het – eindelijk – gelukt het archief  van 
Past Rotary op een deugdelijke wijze onder te 
brengen. Ook was er bericht over iets wat niet ge-
lukt is: het aantal clubs dat belangstelling heeft ge-
toond voor een verzekering voor bestuurders (de 
bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering) is te ge-
ring om een gezamenlijk contract met een verzeke-
raar te sluiten.  
Federatiedag en Federatiereis
De Federatiedag in Zwijndrecht is een groot succes 
geweest (over hoe deze dag is verlopen, hebben le-
den al eerder een bericht ontvangen) en club 
's-Gravenhage heeft zich al gemeld voor het or-
ganiseren van de Federatiedag in 2026.  
Op dit moment zijn er gesprekken over een dag in 
2025; het jaar waarin de Federatie vijftig jaar be-
staat. Als er clubs zijn die daarover willen meeden-
ken of  zich aan willen melden: graag contact op-
nemen met de voorzitter: voorzitter@pastrotari-
ans.nl.  
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Ook kwamen de Federatiereizen kort aan bod: de 
reis naar Albanië moest op het moment van de AV 

nog vertrekken, maar bij het samenstellen van deze 
nieuwsbrief  is de groep al in Tirana, de hoofdstad 
van Albanië gearriveerd. 
De leden van reiscommissie zijn inmiddels al bezig 
met de reizen die in 2026 gaan plaatsvinden.  
Website
Er zal er in 2025 (vermoedelijk aan het einde van 
het huidige clubjaar) een nieuwe website zijn: deze 
zal niet alleen veiliger in gebruik zijn maar vooral 
ook gebruiksvriendelijker. Tenslotte werd er ook een 
App aangekondigd: clubs die deze App gaan ge-
bruiken, kunnen via de App leden zich laten aan- 
of  aanmelden voor bijeenkomsten. Een service 
waarnaar niet alleen veel secretarissen reikhalzend 
zullen uitkijken maar ook leden want voor hen 
wordt het veel eenvoudiger.  
Financiën
Door verhoogde zelfwerkzaamheid van het be-
stuur zijn de kosten aan derden gedaald en hoewel 
er voor bijvoorbeeld ICT (er is sprake van ‘achter-
stallig onderhoud’) redelijk grote bedragen op de 
begroting staan, is het gelukt, anders dan in het 
voorgaande jaar, een sluitende begroting te presen-
teren.   
De Algemene Vergadering is akkoord gegaan met 
een contributie van €12,00 per lid van iedere 
aangesloten club en inmiddels hebben alle clubs 
bericht ontvangen over het betalen van hun bijdra-
ge. 
Besluitvormingsproces
Het Federatiebestuur heeft voorgesteld een schei-
ding aan te brengen in het verenigingsjaar.  In het 
voorjaar (dus voor aanvang van het verenigingsjaar) 
zal vanaf  nu besluitvorming plaatsvinden over de 
begroting en de contributie.  
In het najaar volgt dan een Algemene Vergadering 
waarin het Federatiebestuur verantwoording aflegt 

over het afgelopen boekjaar. Op dat moment komt 
dan ook de jaarrekening met de jaarcijfers aan de 
orde. Om de kosten te beheersen, is het de bedoe-
ling dat formele besluiten ook genomen kunnen 
worden in een Digitale bijeenkomst.  
Na enige discussie waarbij de voor - en nadelen van 
Digitale Bijeenkomsten aan de orde kwamen, is  
besloten dat vanaf  nu ook ‘rechtsgeldige besluiten’ 
genomen kunnen worden tijdens een Digitale Bij-
eenkomst. 
Toekomst -Visie
Het Federatiebestuur wil samen met een aantal – 
kritische – leden nadenken over de toekomst van de 
Federatie: wat verwachten de clubs van de Federa-
tie, wat wil, moet en kan de Federatie betekenen 
voor de leden? Binnen een jaar – zo is het plan – 
zal de Strategische Visie groep met voorstellen 
komen die met de leden besproken gaan worden. 
Zo mogelijk gaat men daarbij ook betrekken de 
vraag op welke wijze invulling gegeven kan worden 
aan het jubileumjaar 2025.  
Samenstelling Federatie bestuur
De vergadering van 4 oktober 2024 was de laatste 
vergadering van penningmeester Gerrit Volkers. 
Voorzitter 
Henk Jan 
Schipperheijn 
bedankte de 
aftredende 
penningmees-
ter Gerrit niet 
alleen voor zijn 
activiteiten op 
het financiële 
vlak maar ook 
voor zijn be-
trokkenheid bij 
de Federatie op 
andere terrei-
nen (zie ook 
onze website).  
Tevens verwel-
komde hij 
Gerry Rein-
ders die bij acclamatie werd benoemd. 
Tot slot
Omdat voorzitters en secretarissen in een aantal 
clubs niet altijd heel lang in functie blijven, verzocht 
de AV stukken niet alleen aan deze functionarissen 
te sturen maar deze ook aan de penningmeesters te 
sturen.  Vanaf  nu zullen  e-mail berichten aan het 
bestuur van een club dus gestuurd worden aan drie 
bestuursleden: voorzitters, secretarissen en pen-
ningmeesters 

Nieuwsbrief  44                                                19 oktober 2024                                                  Pagina  van 2 4

https://www.pastrotarians.nl/De%20Federatie/nieuws/afscheid-gerrit.pdf
https://www.pastrotarians.nl/De%20Federatie/nieuws/afscheid-gerrit.pdf


Boeiende spreker tijdens de AV
Het bestuur geeft graag invulling aan het verzoek 
van de leden tijdens de Algemene Vergadering niet 
uitsluitend te spreken over ‘huishoudelijke zaken’.  

Op uitnodiging zal Marieke Vegt, directeur 
Kunst & Cultuur Drenthe en Groningen met de 
aanwezigen in gesprek gaan over het juist nu zo 
actueel onderwerp: ‘Cultuur raakt iedereen’. 

Marieke vertelt de aanwezigen dat zij, als dochter 
van een Past Rotarian, de Federatie goed kent en 
neemt ons mee in haar werkzaamheden. Er bestaat 
een ‘Raad van twaalf ’: een samenwerkingsverband 
van provinciale instellingen voor cultuureducatie en 
-participatie. Zie voor een uitvoeriger verslag onze 
website.  "Kunst", aldus Marieke, "kan niet zonder 
subsidie" en net zoals 'Burgerschapskunde' een ver-
plicht onderdeel is in het curriculum, zou ook kunst 
daar een (nadrukkelijker) plaats moeten hebben. 
Via een discussie of  kinderen van nature creatief  
zijn of  niet komt het gesprek met de zaal als snel op 
het voornemen van het kabinet de btw te verhogen 
op o.a. museumbezoek: levert dit inderdaad - zoals 
Marieke vreest - minder bezoekers op of  ligt dit 
genuanceerder? Unaniem zijn alle aanwezigen het 
erover eens dat kunst (diverse creatieve vormen) in 
het onderwijs een nadrukkelijker plek zou moeten 
krijgen.  Dus niet alleen in het basisonderwijs via 
‘het vrijdagmiddag-uurtje van de ouders’ maar 
structureel ingebed in het onderwijsprogramma 
met vakleerkrachten. 
Voordat alle gesprekspunten behandeld waren en 
zeker voordat de aanwezigen er erg in hadden, 
moest voorzitter Henk Jan Schipperheijn Marieke 
erop wijzen dat ze de eindtijd die zij zichzelf  had 

opgelegd i.v.m. 
andere afspra-
ken, had over-
schreden.  On-
der een warm 
applaus over-
handigde hij 
haar een pirami-
de van chocolade 
en bedankte hij 
haar voor de 
boeiende invulling 
van dit deel van de Algemene Vergadering Nieuwe 
Stijl. 

Het Federatie bestuur komt 
graag bij U op bezoek!

We kennen het allemaal van de Rotary: het bezoek 
van de gouverneur. In de beginjaren van de Federa-
tie van clubs van Past Rotarians was er iets verge-
lijkbaars: de voorzitter van het Federatiebestuur 
bezocht jaarlijks alle clubs.  Op enig moment werd 
het aantal clubs te groot en is dat gebruik gestopt.  
In het afgelopen jaar heeft het Federatiebestuur 
gemerkt dat clubs soms de behoefte hebben met 
een lid van het Federatiebestuur te spreken: dat kan 
tijdens een clubbijeenkomst of  in kleiner verband. 
Is dat in uw club ook het geval: aarzel niet en neem 
contact met ons bestuurslid Mame Douma (por-
tefeuille clubvorming) via:  commissarisclubvor-
ming@pastrotarians.nl.
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Het contact met Rotary Neder-
land en Rotaract

In een vorige Nieuwsbrief  hebben we aandacht ge-
schonken aan een ‘kennismakingsbijeenkomst’ in 
Zwolle van leden van Rotary in Nederland, Rotaract 
en leden van Clubs van Past Rotarians. Inmiddels is 
besloten eenvervolg te geven aan deze bijeenkomsten 
en bij het verschijnen van deze nieuwsbrief  zijn deze 
òf  net geweest òf  vinden ze op korte termijn plaats. 
(eerste week november 2024).  In een volgend nieuws-
brief  zullen we daarover meer informatie geven. 

Informatie gezocht:  
Peter Tazelaar 
Het Federatiebestuur heeft onderstaand verzoek ont-
vangen en geeft hieraan graag gehoor.  

Historicus Victor Laurentius schrijft een biografie over 
Engelandvaarder en 'Soldaat van Oranje' Peter 
Tazelaar (1920-1993) en is op zoek naar personen die 
hem nog gekend hebben.  
Peter Tazelaar was een belangrijke verzetsstrijder tij-
dens de Tweede Wereldoorlog. Hij vertrok als Enge-
landvaarder uit Nederland, en keerde later, gehol-
pen door zijn vriend Erik Hazelhoff  Roelfzema, als 
spion terug naar het bezette Nederland.  
Op dit moment zijn we vooral geïnteresseerd in het 
leven van Peter Tazelaar na 1945. 
Gedurende de jaren '60 en vroege jaren '70 woonde 
Tazelaar in Ridder-
kerk, vervolgens in 
Zuid-Frankrijk, en 
de laatste jaren van 
zijn leven in Maas-
sluis en Hindeloop-
en. 
Wij doen een vrien-
delijk beroep op u in 
onze zoektocht naar 
meer informatie over 
hem in zijn ‘na-oor-
logse’ jaren. 

Op de foto hiernaast ziet 
u links Peter Tazelaar, 
de officier met baret. 

Heeft u wellicht herinneringen, verhalen of  documenten 
die licht kunnen werpen op zijn activiteiten na de oorlog? 
Alle informatie, hoe klein ook, kan van grote waarde zijn 
voor ons onderzoek. 
Als u iets weet of  kunt delen, zouden wij het enorm waar-
deren als u contact met ons opneemt. 
Contactgegevens zijn: Victor Laurentius: 
v.laurentius@gmail.com, telefoon: 06 502 918 12. 
Maar u kunt ook de Federatie webmaster mailen: web-
master@pastrotarians.nl 

Uw eigen nieuws op de website van 
de Federatie
In de regio organiseren (ook) Past Rotarians allerlei acti-
viteiten. Vaak maakt men die bekend via de lokale pers en 
soms stuurt de club een dergelijk bericht ook naar de Fe-
deratie van Clubs van Past Rotarians. Wij kunnen die 
‘nieuwtjes’ dan op onze site plaatsen. Zo heeft iedereen 
het afgelopen jaar informatie kunnen lezen over: hulppos-
ten bij de Vierdaagse in Nijmegen, vlootdagen in Delfzijl 
en andere lokale nieuwtjes. Graag willen we deze rubriek 
meer en vaker vullen: graag dus uw ‘nieuwtjes’ opsturen 
naar de Federatie. Bij voorkeur met een (goede!) foto. 
Onze webmaster, Willem van der Veen  (webmaster@pas-
trotarians.nl ), zal uw teksten graag plaatsen.  

Martin Knoop, secretaris Federatie CPRN 
 Willem van der Veen, webmaster Federatie CPRN 
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